
 

TED Strana 1 
 

 

 

HLAVNÍ  MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo h lavního města Prahy  

 
   

Výbor pro IT a Smart  C ity ZHMP  

ZÁPIS z 26. jednání 

Výboru pro IT a Smart City ZHMP konaného  

dne 5. 10. 2021 v 16.00 hod. 

Videokonference 

   
  

 
Přítomni:  Mgr. Ing. Jaromír Beránek, Mgr. Zuzana Böhmová,  

Ing. Cyril Klepek, Bc. Jiří Koudelka, Ing. Jiří Kubíček, Ing. Ivan Pilný, Pavel Zelenka 
Omluveni:  
Nepřítomni:  Mgr. Radek Vondra, Radomír Nepil, Mgr. Pavel Dobeš, Mgr. Zdeněk Zajíček 

Tajemník: Ing. Renata Tomanová 

Hosté: Ing. Milan Krch, Ing. Markéta Horská (IAP MHMP), Ing. Iva Siegertschmidová (Operátor ICT), 
Josef Kubát (OVO MHMP) 

Jednání řídil: Mgr. Ing. Jaromír Beránek, předseda Výboru pro IT a Smart City ZHMP     

Program: 
 

Bod Věc 

1. Úvod 

2. Projednání tisku do zastupitelstva k zajištění maintenance programového vybavení spisové služby a 
jejich modulů pro HMP (odbor IAP MHMP) 

3. Akční plán Smart Prague - aktualizace 2021 (Operátor ICT) 

4. Různé 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 
 

1. Úvod 
 

Usnášeníschopnost Výboru: 
Jednání bylo zahájeno za přítomnosti 6 členů Výboru z 11 celkem, Výbor je usnášeníschopný.  
 
Volba ověřovatele zápisu: Ověřovatelem zápisu byl zvolen Jiří Kubíček jednomyslně. 
 
Předseda Výboru J. Beránek přivítal přítomné na 26. jednání Výboru a představil plánovaný program. 
 
Schválení programu jednání: program byl schválen jednomyslně. 
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2. Projednání tisku do zastupitelstva k zajištění maintenance programového vybavení spisové služby a 

jejich modulů pro HMP (prezentuje Ing. Markéta Horská) 

 

M. Horská: Jedná se o záměr nadlimitní zakázky, která bude soutěžena v otevřeném výběrovém řízení. 

Předmětem VZ je zajištění legislativní maintenance konsolidovaného programového vybavení 

jednotného systému spisové služby e-spis a jejich všech modulů ve verzi multilicence pro všechny 

městské části, zřizované organizace i magistrát HMP. V rámci maintenance budou řešeny všechny 

legislativní změny, jejich analýza, vývoj a implementace upgrade verzí na jednotlivých organizací. 

 

Přehled:  

e-Spis – komplexní řešení (spisová služba plná verze), využívají městské části. 

e-Spis LITE – optimalizovaná hostovaná elektronická spisová služba vhodná pro zřizované organizace 

(školy, školky, zřizované organizace) 

PKO – Pražský komunální odpad, využívá MHMP 

ASDP – agenda správy dopravních přestupků, využívají městské části 

DESA – důvěryhodná elektronická spisovna a archiv, využívají městské části  

 

Předpokládaná cena byla stanovena na základě předchozí smlouvy, která končí v březnu 2022 a činí 

105 595 200 Kč bez DPH, smlouva bude uzavřena na 36 měsíců. 

Realizace vychází z Celoměstské koncepce rozvoje informačních systémů pro potřeby hl. m. Prahy a 

městských částí na období do roku 2025, byla schválena usnesením Rady HMP č. 2037 ze dne 28. 8. 

2018 a Zastupitelstva HMP č. 39/2 ze dne 6. 9. 2018. 

Záměr této VZ byl schválen Řídící radou CMK, dne 29. 1. 2021, komisí Rady HMP pro ICT dne 15. 6. 

2021 a dále byl schválen usnesením Rady HMP č. 1940 ze dne 30. 8. 2021. 

Protože předpokládaná cena je nad 50 milionů, je třeba mít souhlas od zastupitelů, a proto 

předkládáme záměr Výboru, který by měl dát zastupitelstvu doporučení. 

 

J. Beránek: Vyzval přítomné k diskusi. 

 

Diskuse: 

 I. Pilný: Došlo k nějakým klíčovým změnám vůči předcházející smlouvě? 

M. Horská: Změna se týká platebních podmínek, ve stávají smlouvě je platba jednou ročně dopředu, tj. 

cca 130 mil. ročně.  Nová smlouva je v tomto přísnější, platby budou rozděleny minimálně kvartálně. 

Co se obsahu týče, požadavky jsou stejné v souladu s legislativními nároky.  

 J. Kubíček: Kdo je stávajícím dodavatelem služeb? 

M. Horská: Současným dodavatelem maintenance jsou Kancelářské stroje. Kritériem výběru je 70 % 

cena a 30 % kvalita.  

J. Kubíček: Má Praha speciální legislativní požadavky? 

 M. Horská: Požadavky na spisovou službu jsou stejné pro celou republiku. 

 J. Beránek: Pokud nejsou žádné další otázky, prosím o hlasování k usnesení:  

Výbor pro IT a Smart City ZHMP doporučuje předložený materiál k záměru VZ k zajištění maintenance 

programového vybavení spisové služby a jejich modulů pro HMP ke schválení zastupitelstva  

 Pro: 5 hlasů 

 Proti: 0 hlasů 

Zdržel se: 1 (J. Kubíček) 

 Materiál nebyl schválen. 

   

Ing. Koudelka se připojil v průběhu druhého bodu programu. 
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J. Beránek předal slovo Ivě Seigertschmidové: 
 

 
3. Aktualizace Akčního plánu programu Smart Prague (prezentuje Ing. Iva Seigertschmidová): 

I. Seigertschmidová: Představuji vám aktuální Akční plán programu Smart Prague. 

Tento dokument byl vloni schválen Komisí RHMP pro rozvoj konceptu Smart Cities a Radou HMP a 

Operátor ICT byl pověřen ke každoroční aktualizaci a také jsme byli pověřeni vyhodnocovat nastavené 

KPIs. Na aktualizaci Akčního plánu Smart Prague spolupracují všechny městské organizace (TSK, DP, 

Ropid, IPR, Pražské služby, PRE, Prague City Tourism, Pražský inovační institut, Technologie hl. m. Prahy) 

na dobrovolné bázi a Operátor plní v celém procesu roli projektového manažera. To, že je idea zahrnuta 

do Akčního plánu ještě neznamená, že se projekt musí realizovat. Požadavkem je, že musí být schválen 

jednotlivými organizacemi a také na úrovni MHMP. Totéž platí o financování.  

Seznam projektů je dostupný na https://www.smartprague.eu/projekty, bude teprve plně aktualizován 

po schválení Radou HMP v následujících týdnech. 

Detailně viz prezentace Příloha č.2. 

 

Diskuse: 

I. Pilný: Celkově se mi zdá, že je těch projektů příliš mnoho. Nebylo by lepší počet projektů snížit a 

soustředit se na priority? Nejen z hlediska účelnosti a vyšší náročnosti na kritéria, ale i z hlediska 

financování. Některé vypadají jako ze science fiction, některé budí dojem jako business pro firmu, nikoliv, 

že by pomohly Praze. 

 

J. Beránek: Akční plán má fungovat jako zásobník projektů, je to nabídka pro město a vedení města si pak 

vybírá z tohoto katalogu, ne je všechny realizovat. V rámci tvorby rozpočtu na rok 2022 dochází k filtrování 

nabídky, aby projekty přinášely úsporu nebo zlepšení kvality života občanů. 

 

J. Kubíček: všiml jsem si tří drobných nelogičností. 

1) Byly ukončeny 2 projekty TSK na rozšíření odpadových kompresních nádob a na str. 22 je doplňkový 

indikátor právě počet těchto nádob, jež zřejmě nebude navyšován. 

2) Operátor ICT očekává počet stažení aplikace zmente.to s cílem v roce 2030 je 250 tis. obyvatel za rok,  a  

to je málo. 

3) Očekávaný výkon fotovoltaických elektráren 1600 MW, což je o málo míň, než má jaderná elektrárna 

Temelín, a myslím si, že to není reálné i s ohledem na plochu. Odhadl jsem, že solárními panely by musela 

být pokryta třetina pražských střech, což rovněž není reálné. 

 

I. Seigertschmidová: Organizace si indikátory nastavují samy a mohou se v průběhu situace měnit. Aplikace 

se také mohou změnit v průběhu let. Ohledně energie jsou velké plány s osazením pražských střech 

solárními panely a projekt by měl být spolufinancován evropským projektem ELENA. 

 

I. Pilný: Myslím si, že indikátory obnovitelných zdrojů jsou přehnané a nereálné a ovlivňují tím i finanční 

požadavky. Peníze by mohly být použity na něco mnohem smysluplnějšího. 

I. Seigertschmidová: Jsou to zatím odhady Operátora ICT, beru to jako podnět pro příští rok. 

 

J. Beránek: Je třeba vzít v potaz vazbu na Smart Prague Index, kde budou všechny indikátory vysvětleny a 

budou co nejdříve publikovány. 

 

P. Zelenka: Jakým způsobem se do zásobníku projekty dostanou, jaký je schvalovací proces? 

I. Seigertschmidová: Projekt by měl korespondovat se schválenou koncepcí Smart Prague a jednotlivých 

kompetencí městských organizací. S jednotlivými zástupci městských organizací máme schůzky a ne 

všechny ideje jsou do Akčního plánu zařazeny. Poté to prochází schvalovacím kolečkem v Radě. 
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J. Beránek: Před realizací dílčích projektů probíhá posouzení na úrovni Komise pro rozvoj konceptu Smart 

City a odhaduji, že polovinu projektů si dělají městské organizace samy. 

I. Seigertschmidová: Operátor nemá právo zasahovat do pravomocí městských organizací, Operátor je 

poradní orgán. 

P. Zelenka: Tyto projekty jsou již schválené Radou? 

I. Seigertschmidová: Na webové stránce jsou projekty schválené Radou v loňském roce. 

P. Zelenka: Nevidím na plánovaném mobiliáři TCP (správce náplavek) nic smart, protože IPR již na 

celoměstském mobiliáři pracuje. 

J. Beránek: Vnímám to také tak, že nový „smart“ mobiliář je přežitek. 

P. Zelenka: IPR by se k tomu měl vyjádřit. 

J. Beránek: Souhlasím, že koordinace projektů by měla být lepší.  

I. Pilný: Proces není „smart“, vypadá to jako skladiště projektů, ze kterého by se měly některé projekty 

vyřadit a změnit klíčové indikátory. „Smart proces“ by měl být dobře nastaven na politické úrovni, aby se 

zbytečně neutrácely peníze. 

J. Beránek: Po teoretické stránce byl proces nastaven dobře, ale praxe je jiná a nemáme nástroje, jak 

projekty městských organizací zastavit. 

P. Zelenka: Je potřeba se dobře věnovat připomínkovému kolu. 

J. Beránek: Mohli bychom si v budoucnosti nadefinovat kritéria, která budou podmínkou, jaké projekty 

budou zařazeny do zásobníku. 

J. Kubíček: zarazilo mě, že městské organizace nechtějí na koordinaci projektů spolupracovat, když jsou 

řízeny Prahou. Rada HMP by měla pro ně vydat příslušné instrukce do Stanov, jak se chovat. 

J. Beránek: DP je vzorový příklad toho, jak spolupráce a koordinace nefunguje. Jsou však společnosti, kdy  

požadovaná výměna dat probíhá velmi dobře. 

 

Závěrem usnesení: Výbor pro IT a Smart City ZHMP bere předloženou aktualizaci Akčního plánu Smart 

Prague na vědomí. 

Pro: 6 

Proti: 0 

Zdržel se: 1 (I.Pilný) 

Usnesení bylo přijato. 

 

4. Různé: nikdo se nepřihlásil 
 
J. Beránek: Příští jednání Výboru se bude konat 2. 11. 2021 od 16 hodin. Děkuji všem účastníkům, kteří 
se dnes připojili.  

 
Jednání začalo v 16:08 a skončilo v 17:03. 

 
Seznam příloh: 1. Prezentace k projednání tisku do zastupitelstva k zajištění maintenance programového 

    vybavení spisové služby a jejich modulů pro HMP 
2. Akční plán Smart Prague 2030 

   
 

Mgr. Ing. Jaromír Beránek 
Předseda Výboru pro IT a Smart City ZHMP 

 
 
Zapsala: Ing. Renata Tomanová, tajemnice Výboru 
Ověřil:   Ing. Jiří Kubíček  


